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生物有机肥对土壤氮磷钾及烟叶品质成分的影响

介晓磊1,2，王镇1，化党领1，刘世亮1，陈启龙3，刘士举1

1河南农业大学，郑州450002；2郑州牧业工程高等专科学校，郑州450011； 
3漯河市烟草公司临颍县分公司，河南漯河462600

摘要： 

通过田间精准实验，设六个不同的处理，对生物有机肥和麦秆还田结合使用在提高土壤供应养分的能力及烤烟烟叶

品质的影响方面作了研究。研究结果表明：增施生物有机肥能够显著提高土壤供应养分的能力，激发土壤中氮素、

磷素的释放，提高烤烟烟叶中的钾含量，并降低烟叶中全氮含量、烟碱含量和氯离子含量等有害因子，极大地改善

烟叶品质。 
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Effects of Bio-organic fertilizer on conventional components of Soil and Flue-cured 
tobacco

Abstract: 

Precision through field experiments, on the bio-organic fertilizer and straw cover used in combination to 
enhance the capacity of the soil nutrient supply and quality of flue-cured tobacco has done research. The 
experimental results show that: Increasing bio-organic fertilizer can significantly increase the capacity of 
the soil nutrient supply, flue-cured tobacco leaves in the elevated potassium and lower in leaf nitrogen 
content, nicotine content and chlorine ion content and other harmful factors, significant improvements in 
tobacco quality.
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